
Kære medlemmer af Transportudvalget 

 

I dag den 6. oktober 2014 har jeg modtaget den nedenstående e-mail (pressemeddelelse), hvoraf det i 

fjerde afsnit bl.a. fremgår, citat: »Trafikselskaberne har i år valgt at hæve taksten på 

periodekortene, fordi kortene i flere år har undgået prisstigninger«, citat slut. 

 

Jeg ved ikke med sikkerhed, hvilke år DSB tænker på i deres pressemeddelelse. 

 

Faktum er imidlertid, at mit 4-zoners periodekort både i januar 2012, januar 2013 og januar 2014 er 

blevet udsat for takststigninger, jf. de tre vedhæftede billeder. De pågældende tre år var 

takststigningerne for et 4-zoners periodekort i Hovedstadsområdet som følger: 

 Januar 2012: 3,4 procent. 

 Januar 2013: 4,1 procent. 

 Januar 2014: 0,8 procent. 

 

Det er formodentligt rigtigt, at der historisk set har været visse år, hvor periodekortene ikke har 

været udsat for prisstigninger, og således kan man jo vælge at formulere sin pressemeddelelse, så man 

ikke direkte taler usandt. 

 

Med venlig hilsen 

 

Søren Post Pedersen 

Pendler hos DSB, Movia og Metroselskabet 
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